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Editörden
Bu yıl, Gazi Mustafa Kemal Atatürk önderliğindeki büyük Türk Milletinin Cumhuriyeti bize 
armağan edişinin 100. Yılını kutluyoruz. Yer yüzünden silinmek istenen bir milletin, canı, 
kanı ve sonsuz emekleriyle kurduğu Cumhuriyetin ilelebet yaşamasını temenni ederek, 
Atatürk ve silah arkadaşlarını saygı, minnet, özlemle anıyoruz.

***

Geçtiğimiz günlerde Resmi Gazete’de yayınlanan bir kararname ile Ulusal Su Kurulu 
kuruldu. İklim krizinin etkileri, kuraklık, aşırı ve düzensiz yağışlar, su kaynaklarının 
giderek azalması, su kaynaklarının korunması ve suyun verimli kullanılmasının önemini 
daha da artırdı. Bu amaçla Ulusal Su Kurulu’nun kurulması önemli bir adım.
Ancak suyun yüzde 77’sini kullanan çiftçi Ulusal Su Kurulu’nda yok. Dileriz, bu eksiklik 
başka yönden telafi edilir. Çiftçinin su kullanma davranışlarına olumlu yönde yansımaları 
olur ve Kurul’da alınan kararlar ülkemize hayırlı olur. 

***

Bu sayımızda,

AK Parti Ankara Millet Vekillerinden oluşan heyeti borsamızda misafir ettik. Heyet, 
Başkanımız Faik Yavuz ve Üyelerimizden gelen öneri ve talepleri dinleyerek 
yapılabilecekler konusunda görüş alışverişinde bulundu.

Cumhurbaşkanı Cevdet Yılmaz başkanlığında gerçekleştirilen TOBB Ekonomi Şûrası, 
TOBB ev sahipliğinde gerçekleştirildi. Toplantıda, Üyelerden gelen talepler ilgili 
Bakanlara iletildi. 

ATB Yönetim Kurulu Üyeleri, Tarım Bakan Yardımcısı Bağcı’yı ziyaret ederek tarım ve 
hayvancılık konusunda talep ve istekler istişare edildi.

TOBB İl Kadın ve Genç Girişimciler İcra Komitesi Başkanları belirlendi. Kazanan adaylar 
Gülder Başar ve Kerem Can Yavuz’u kutlar, başarılı çalışmalarının devamını dileriz.

Bu yıl, pandemi ve seçimler dolayısıyla bir süredir gerçekleştirilemeyen YÖREX Yöresel 
Ürünler fuarına, ATO ve ASO ile beraber ortak stant açarak katıldık. İlçe oda/borsa 
ve belediyelerin de katılımıyla bir hayli renkli bir stant ile Antalya’da beraber olduk. 
Detayları dergimizin ilerleyen sayfalarında okuyabilirsiniz. 

Bunların yanı sıra daha pek çok fuar, kongre, seminere katılım sağladık, organizasyonunda 
bulunduk. Türkiye’de bulunan diğer oda/borsaların önemli etkinliklerinde bulunduk, 
istişare toplantılarında bir araya geldik. Ulusal ve Uluslararası pek çok önemli konuğu 
ağırladık.

Meslek raporunda, Ankara Büyükşehir Belediyesi Sağlık İşleri Daire Başkanı Seyfettin 
Aslan’ın katkılarıyla hazırlanan Ankara Kedisi ve Ülke raporu olarak Amerika Birleşik 
Devletleri’ni ele aldık. 

Keyifle okuyacağınız bir sayı olması dileğiyle bir sonraki sayımızda buluşuncaya dek 
sağlıklı ve aydınlık günler dileriz.
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Faik YAVUZ
Yönetim Kurulu Başkanı

BAŞKANDAN

Nice 100 yılların ilki kutlu olsun
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 29 Ekim 1923’te ‘Türk milletinin 
karakter ve adetlerine en uygun olan idare, Cumhuriyet idaresidir’ 
diyerek ilan ettiği Cumhuriyetimiz, atalarımızdan bizlere kalan en 
büyük mirastır.

Cumhuriyet; milletimizin birlik içinde vermiş olduğu varoluş 
mücadelesinin, azim, fedakârlık ve büyük bir kahramanlıkla 
ölümsüzleştirmesidir. Bu yıl Cumhuriyetimizin 100. Yıldönümü 
kutluyoruz. Nice 100 yılların ilki olsun, bu millet ilelebet var olsun.

Bu vesileyle, Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü, silah arkadaşlarını, tüm 
şehit ve gazileri saygı, minnet ve özlemle anıyoruz. 

Su hayattır, su gıdadır

Bu yıl Birleşmiş Milletler (BM) Gıda ve Tarım Örgütü (FAO) raporunun, 
Dünya Gıda Günü teması ‘su hayattır, su gıdadır. Kimseyi geride 
bırakmayın’ oldu. Raporu incelediğimizde bu temanın neden 
belirlendiğini daha iyi anlıyoruz. 

Rapor bize dünya nüfusunun 29,6’sının yeterli gıdaya erişemediğini 
gösteriyor. İşin vahim tarafı ise 2019’dan bu yana gıdaya erişmekte 
sıkıntı yaşayan insan sayısı yükselişte. 

Hızlı nüfus artışı, kentleşme, ekonomik kalkınma ve iklim değişikliği 
gibi faktörler, gezegenin su kaynaklarını giderek artan bir baskı altına 
sokuyor. Aynı zamanda, kişi başına düşen tatlı su kaynakları da geçen 
yıllarda yüzde 20 azaldı. Buna 2020 yılından bu yana pandemi ve 
savaşlarla sınanan ülkelerin gıda milliyetçilikleri de eklendi. 

Parası olsa bile gıdaya ulaşamayan ülkeler, gıda orada dursa bile aşırı 
yükselen fiyatlar sebebiyle gıdaya ulaşamayanlar bu yaşadıklarından 
ders alarak gıda stoklamaya başladı. 

İşin bir de ‘açlık’ boyutu var. 2019 yılında Dünya genelinde bu oran 
yüzde 7,9 iken, 2022 yılında yüzde 9,2’ye yükseldi. 2023 yılında açlık 
oranının değişmemesi bekleniyor. Açlıktan en fazla mağdur olan 
coğrafyalar, Afrika’nın yüzde 20’ye yakını, Asya’nın yüzde 8,5’i ve 
Okyanusya yüzde 7’si olarak karşımıza çıkıyor. 

Dünyada açlıkla mücadele eden bölgelere baktığımızda, bu 
bölgelerin aynı zamanda kullanılabilir suya erişimde de sıkıntı 
çektiğini görüyoruz. Dünya yüzeyinin yaklaşık yüzde 71’ini kaplayan 
su miktarının sadece yüzde 2,5’i içme, tarım ve endüstriyel kullanım 
için uygun durumda.



On yıllardır süren suyun kötü kullanımı ve yönetimi, yer altı 
sularının aşırı çıkarılması, kirlilik ve iklim değişikliği nedeniyle 
su mevcudiyeti ve kalitesi hızla kötüleşirken bu değerli kaynağı 
geri dönüşü olmayan bir noktaya kadar tüketme riskiyle karşı 
karşıya olunduğu uyarısı yapılıyor. 

Gelelim ülkemize.

Son birkaç yıldır, yazın büyük orman yangınları, bahar ve 
kışın ise seller yağmurlar artık olağan haberler halini aldı. 
Şehrin ortasında insanlar, sele kapılıp boğularak hayatlarını 
kaybedecek kadar aşırı yağışlar görülüyor. Bu sadece ülkemize 
has bir durum da değil. Libya’daki sel felaketinde 12 bin insan 
hayatını kaybetti. Üstelik Türkiye’ye gelirken son anda yön 
değiştiren bir fırtınada.

Bu felaketlere doğal afet demek ne kadar doğru bilmiyorum. 
Çünkü yaşanan her felakette insan eli var. Tarım arazileri elde 
edebilmek için yok edilen ormanlar artık yağmur üretemiyor. 
Enerji ihtiyacını karşılayabilmek için yapılan Hidro elektrik 
santrallerinde (HES) dereler kurudu. Kalitesiz kömür kullanılan 
termik santraller zaten tüm kaynakları zehirliyor. Adeta, bir 
elimizle hayata tutunurken, diğer elimizle kendi kuyumuzu 
kazıyoruz.

Gelmekte olan bir felaket daha var. Bu felaketin adı ‘susuzluk’. 
İklim değişikliği ve ırmak, göl sularının kuralsız kullanımı 
sonucunda Türkiye’de 300’e yakın doğal gölün yüzde 60’ı 
kurudu. Örneğin, Nasreddin Hoca’nın yoğurt mayası çaldığı 
Akşehir gölü artık yok. Artık öyle su bolluğu da yok.

Türkiye, su stresi yaşayan bir ülke. Bulunduğu konum olarak 
da küresel ısınma ve kuraklığın etkilerini en fazla yaşayacak 
ülkelerden biri. Zaten kuraklığı en fazla yaşayacak ülkelerin 
başında Ortadoğu ülkeleri var. Bu ülkelerden yoğun göç 
olabileceği tahmin ediliyor. Büyük ihtimalle ilk tercihleri yine 
Türkiye olacaktır. 

Türkiye’de 2000 yılında kişi başına düşen su miktarı 1652 
metreküp iken, 2022 yılında 1322 metreküpe düştü. Kişi başına 
düşen su miktarı, 1000 metreküpün altına inerse su fakiri ülke 
olarak sınıflandırılacağız.

Peki nereye gidiyor bu sular? 

Türkiye’de tatlı suyun yüzde 77’sine denk gelen 44 milyar 
metreküpü tarımda, geri kalan 13 milyar metreküp suyun ise 
yüzde 21’i sanayide yüzde 12’si evlerde kullanılıyor. Tarımda 
harcanan suyun artan nüfusla beraber 2050 yılına kadar 

yüzde 35 oranında daha artması bekleniyor. Bu suları etkin 
kullanamazsak ne tarım olur ne hayvancılık olur ne de gıdamız 
olur.  

Ülkemizde ekonomik olarak sulanabilir alan 8,5 milyon hektar. 
Bunun 6,96 milyon hektarı sulamaya açık durumda. Sulamaya 
açılan alanda artış olmakla birlikte 1,54 milyon hektar alanda 
sulama altyapısı tamamlanmadı. 

Ekonomik nedenler, su kaynağı ve tesis yetersizliği, topoğrafya 
yetersizliği, arazinin parçalı olması gibi nedenlerden dolayı 
tarım alanları yeterince sulanamıyor. Bu alanları bir an önce 
sulamaya açmamız gıda milliyetçiliğinin ön plana çıktığı 
bugünün dünyasında çok önemlidir. Ancak daha önemlisi bu 
alanları etkin şekilde sulamalıyız.

Çözüm zor değil

Dediğimiz gibi; Türkiye’de kullanılan tatlı suyun çok önemli 
bir kısmı tarımda kullanılıyor. Buna göre bizim acil şekilde 
çiftçimizi bilinçlendirmemiz, vahşi sulamadan vazgeçirmemiz 
gerekiyor.

Vahşi sulama yapan çok sayıda çiftçimiz var.  “Ne kadar çok su 
verirsem o kadar çok ürün alırım” anlayışı ne yazık ki devam 
ediyor. Amaç toprağı değil, bitkiyi sulamak olmalı.

Randıman oranlarına bakıldığında; salma, karık, tava usulü 
sulamada randıman oranı yüzde 45-50 iken, yağmurlama 
sulamada bu oran yüzde 75’e, damla sulamada ise yüzde 90-
98 oranına çıkıyor. 

Akıllı modern sulama sistemleri ile toprakta etkili kök 
derinliğindeki su durumuna göre sulama yapmayı sağlayan 
‘Yeni Nesil’ cihazlara ihtiyaç var. Endüstri 4.0 ‘a uygun sulama 
otomasyon sistemlerini alan çiftçilere ve çiftçi gruplarına, 
sulama kooperatiflerine ilave hibe desteği verilmesi, suyun 
verimli kullanılmasını artıracaktır. 

***

Bundan 3-4 yıl önceki yazılarımızda belirttiğimiz iç karartıcı 
kâbus senaryoları için 2050’li yılları tarih olarak veriyorduk. 
Bugün maalesef bu tarihi 2030’lu yıllara çektik. Torunlarımıza 
güzel bir dünya bırakalım diye uyarıda bulunurken şimdi aynı 
tehditle bu yazıyı okuyan siz değerli okuyucularımızın büyük 
bir kısmı karşı karşıya. Tarım sektöründe faaliyet gösteren 
değerli Üyelerimiz başta olmak üzere ‘tek başıma neye yeterim’ 
diye düşünmenin vakti geçti. Artık teker teker eyleme geçme, 
tedbir alma vakti geldi.
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AK Parti Ankara Millet Vekilleri, Ankara’nın tarımını 
borsamızda masaya yatırdı, çözüm önerilerini not etti.

Fuat Oktay: Doktor hastanın ayağına geldi

Cumhurbaşkanı eski Yardımcısı ve Ankara Milletvekili Fuat Oktay 
ile Ankara Millet Vekilleri Leyla Şahin Usta, Ahmet Fethan Baykoç, 
borsamızı ziyaret ederek Ankara’nın tarım ve hayvancılığını 
Ankara Ticaret Borsası (ATB) Yönetimi ile istişare etti.

Ankara’nın tarımsal kalkınması için gereken kamu desteğini, 
tarım sektörünün temsilcilerine soran   Milletvekilleri, sektör 
temsilcilerini dikkatle dinleyerek not aldı. Toplantının başında 
borsanın işlev ve faaliyetlerine değinen ATB Başkanı Faik Yavuz, 
konuşmasında şu ifadelere yer verdi:

Ankara Ticaret Borsası’nın en önemli özelliği öncü ve örnek borsa 
olmasıdır. Ben görevim icabı birçok ülke gördüm.  Bütün dünyanın 
en güzel örneklerini alıp Ankara’ya uyarlamaya çalıştım. Bunların 
en önemli örneklerinden biri de ATB Et Borsası’dır. Ankara’nın etinin 
önemli bir kısmı bizim borsamızda işlem görür. Ankara’ya buradan 
dağıtılır. Bunun yanı sıra Türkiye’de yine ilk üç lisanslı depodan 
biri olan Ahiboz’daki Lisanslı Depolarımız, Şereflikoçhisar’da 
Borsa Satış Salonu ve Tüccar ofislerimiz, Canlı Hayvan Borsamız 
ve Mezbahamız gibi pek çok tesisi Ankara halkının hizmetine 
kazandırdık. Bundan sonra da bu şekilde devam edeceğiz.

Bizim tabi en büyük görevimiz öncelikle arz talep dengesini 
sağlamak ve bu doğrultuda oluşan fiyatı ilan etmektir. Bu sayede 
TÜİK gibi kurumlarımıza rehber olduğumuz gibi, devletimize de 
gereken bilgi akışını sağlayarak, gösterilmesi gereken reaksiyonlar 
konusunda yardımcı oluyoruz.

Ankara’da kuraklık bekliyoruz

Tarım, önümüzdeki dönemde en önemli sektör olacak. Çin 
gibi, Hindistan gibi ülkeler diyetlerini değiştirdi. Artık onlar da 
yemeklerinde çeşit arıyor. Bu da gıda fiyatlarını ister istemez 
artırıyor. Artışın önüne geçmemiz için üretimde verimi artırmalıyız.
Bizim güneşimiz var toprağımız var. En büyük ihtiyacımız su. Bir 
yığın akarsuyumuz, deremiz denize akıyor. Bunları geri çevirip, 
sulamada kullanmamız mümkün. Bu sayede verimi artırabiliriz.

İklim değişikliğinden dolayı Ankara’da maalesef bir kuraklık 
bekliyoruz. Ankara’nın Hirfanlı barajı var. Bu barajı tarım için 
değerlendirebiliriz. Beypazarı’nda Sarıyer barajımız var. Bu 
barajları tarım için kullanabiliriz. Bunun yanı sıra suyu az isteyen 
ürünlere ağırlık vermemiz de önemli. Bu ürünlerin desteklenmesi 
lazım.
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Son zamanlarda İç Anadolu’da çok ciddi bakliyat üretimi başladı. 
Üretilen bu bakliyat, merkezi orada olduğu için Mersin’e gidiyor. 
Burada kalibre ediliyor, paketleniyor, daha sonra geri getiriliyor. 
Bunun için biz bir adım attık, bakliyat eleme, kalibre etme 
ve paketleme tesisi için proje geliştirdik. Şimdi bu projeler 
bakanlıktan onay bekliyor.

Hayvancılığın beş ana sorunu var

Hayvancılık Türkiye’de tarım toprağının israfı olarak görülüyor. Bu 
zihniyeti değiştirmemiz lazım. Hayvancılık profesyonel bir şekilde 
yapılırsa, küçük bir araziden çok büyük katma değer elde edilebilir. 
Hollanda modelini, Amerika modelini kendimize örnek almamız 
lazım. Hayvana sadece yem vererek hayvancılık yapılmaz. Verimli 
bir model değil bu. Bunun dışında hayvancılıkta beş ana sorun var.

Öncelikle ırk sorunumuz vardı. Şimdi bu sorununu neredeyse 
çözdük. Bu sorun %80-85 oranında çözülmüş gibi görünüyor. Şu 
anda çok daha verimli ırklar yaygın şekilde kullanılıyor.

İkincisi ölçek sorunu. Aile işletmelerimizi maalesef göz ardı ettik 
bu işletmeler birer birer kapandı. Küçük çapta hayvancılık yapan

işletmelerimizi desteklememiz, tekrar tarıma kazandırmamız 
lazım.

Üçüncüsü sağlık sorunu. Buzağı ölümlerimizin önüne geçebilirsek, 
bugün bizim et ithal etmemize gerek kalmıyor. İthal ettiğimiz 
hayvan sayısı ölen hayvan sayısı kadar.  

Dördüncüsü mera alanları. Mera alanlarını hayvancılık yapan 
üreticiye kapattık. Mera alanlarımızı küçülttük, kaybettik. Bu 
alanları tekrar hayvancılık yapan çiftçilerimizin kullanımına 
açmamız gerekiyor.

Son olarak yem maliyeti sorunu. Bir besi hayvanının en büyük 
masrafı yem maliyetidir. Hayvanları yayarak yetiştirmemiz 
gerekiyor. Yem maliyetini düşürdüğümüz takdirde et fiyatları 
kendiliğinden gerileyecektir.

 Doktor hastanın ayağına geldi

Faik Yavuz’un açılış konuşmasının ardından Cumhurbaşkanı 
eski Yardımcısı ve Ankara Milletvekili Fuat Oktay söz aldı. Oktay 
konuşmasında şu ifadeleri kullandı.
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Biz Ankara’ya söz verdik, milletimize söz verdik. Ankara’yı bir 
bütün olarak görüp, 5 yıl boyunca elimizden gelen hizmeti en iyi 
şekilde vermeyi hedefledik. Sorunları sınıflandırdık ve sistematik 
bir şekilde çözmeye amaçladık. Bunların biri de tarım alanındaki 
sorunlar. Ankara dün memur şehriydi, bugün sanayi alanında ciddi 
bir atılım yaptı. Gelişmeler güzel olsa da şu dikkatimizi çekti; 
Ankara, tam olarak imkânlarını kullanamayan bir şehir.

Tarım alanındaki sorunları ele alırken, şehirleşme olsun, alt yapı 
olsun, iklim değişikliğinin olumsuz ve daha önce hiç yaşamadığımız 
etkileri olsun hepsini dikkate alarak, ülkemizin önceliklerini 
gözeterek, olabildiğince kendi imkân ve kaynaklarımızı kullanarak 
bir rota hedefledik. 

Bu rotayı belirlerken Türkiye’nin genelinden sıyrılıp Ankara 
özelinde ne yapabiliriz? Bugün buraya bunu konuşmaya geldik. 
Aslında şunu diyebiliriz; doktor hastanın ayağına geldi.

Türkiye’de tarım, iklim ve mevsim koşullarına bağlı, her şey normal 
giderse kendimize yetiyoruz ancak gitmediği takdirde sorunlar 
başlıyor. Bu sorunları çözerken hep birlikte bu yolu yürümemiz 
lazım. Ankaralı iş insanlarımızla beraber çözüm üretmemiz gerekir.

Ayaş, Beypazarı, Nallıhan gibi ilçelerimize baktığımızda, bazı 
ürünlerde bırak Ankara’yı, Türkiye’ye yetecek kapasitede bir üretim 
var. Ankara’da üretilip, Türkiye’de İlk üçe giren birçok ürün var. 
Kalecik örneğin; Özbek üzümü üretiliyor ve muhteşem kalitede 
üretiliyor. Aynı zamanda turizm potansiyeli de bu üretimin yan 
ürünü gibi geliyor. Böyle örnekleri çoğaltıp, bunları aynı zamanda 
bilinir hale getirmemiz gerekir.

Tarım bugün her zamankinden önemli. Özellikle savaş ve 
pandemiden sonra tarım, savunma sanayiden daha önemli bir hale 
geldi. Tarıma gereken özeni göstermeli, tersine göçü başlatacak 
ortam yaratmalıyız.

Benim bu toplantıda öğrendiğim iki önemli veri var. Birincisi 
Ankara Türkiye’de bakliyatta lider konuma gelebilir. İkincisi 
barajlarımızı yeterince kullanabilirsek, Ankara’nın balık ihtiyacını 
karşılayabilecek bir potansiyele ulaşılabilir.

Bu toplantımız bir başlangıç olsun, bunun üzerine çalışıp düşünüp 
bir sonraki toplantımızda somut adımlar atalım.

  Konuşmaların ardından, ATB Yönetim Kurulu Üyeleri öneri ve 
taleplerini dile getirdiler.

Toplantıya Ak Parti Ankara Milletvekillerinin yanı sıra, Ak Parti 
Yenimahalle İlçe Başkanı ve ATB Yüksek İstişare Üyesi Abdülkadir 
Aydoğan, ATB Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Kemal Coşgun, ATB 
Yönetim Kurulu Üyeleri Hasan Ersan, Murat Başar, Atilla Süslü, 
Yahya Şahin, Yılmaz Arpaç ve ATB Genel Sekreteri Eyüp Şenol 
Ömeroğlu katıldı.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB 
Türkiye Ekonomi Şurası’na katılarak, üyelerden gelen sorun ve 
önerileri ilgili bakanlara aktardı.

Şura, TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde, 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, Hazine ve Maliye 
Bakanı Mehmet Şimşek, Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, Tarım ve Orman Bakanı 
İbrahim Yumaklı, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih 
Kacır, Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar ile 
Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe Başkanı İbrahim Şenel’in 
katılımıyla gerçekleştirildi.

Şura’nın açılışında konuşan TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
reel sektör firmalarının son dönemde finansmana erişimde 
büyük zorluklar yaşadığını belirterek, “Özellikle KOBİ kredilerinin 
reel olarak artmaması, zincirleme etkiyle ülkenin ve sektörlerin 
tamamına olumsuz yansıyor.” dedi.

Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğini yaptığı TOBB Türkiye Ekonomi 
Şurası’na, Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve oda-borsa 
başkanlarının yanı sıra;

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, yaptığı konuşmada, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın talimatıyla başlatılan 
ekonomi şuralarının, kamu ile özel sektörün bir araya geldiği, 
sıkıntıları ve önerilerini doğrudan icra makamına iletebildiği çok 
önemli bir platform olduğunu söyledi.

Bu platformda dile getirilen pek çok meselenin, geçmişte 
çözüme kavuşturulduğuna işaret eden Hisarcıklıoğlu, TOBB 
Genel Kurulu’nda Cumhurbaşkanı Erdoğan’dan ekonomi şurasını 
tekrar toplamasını talep ettiklerini ve kendisinin de bunu uygun 
bulduğunu anlattı.

Hisarcıklıoğlu, burada gündeme getirilen konularla ilgili geçmişte 
olduğu gibi çözüm üretileceğine inandığını belirterek, “Bizler için 
en önemlisi, bugünkü gibi devletimizi yanımızda görmek.

Ekonomide elbette bazı sıkıntılar yaşıyoruz. Ama enseyi 
karartmıyor, mücadeleden kesinlikle vazgeçmiyoruz.” diye konuştu.
Ekonomide deneyimli isimlerin iş başında olmasının kendilerine 
moral verdiğine dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, “Hep birlikte 
ekonomiyi daha sağlam temellere kavuşturacağımıza inanıyoruz.” 
ifadesini kullandı.

Ekonominin geleceği TOBB ev sahipliğinde istişare edildi

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz: Gelen 
görüş ve talepler son derece önemli
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Hisarcıklıoğlu, Anadolu’yu sürekli dolaşan, firma ve sektörleri 
devamlı dinleyen birisi olarak öne çıkan birkaç konuyu paylaşmak 
istediğine işaret ederek, sözlerini şöyle sürdürdü:

“Reel sektör firmalarımız son dönemde finansmana erişimde 
büyük zorluklar yaşıyor. Özellikle KOBİ kredilerinin reel olarak 
artmaması, zincirleme etkiyle ülkenin ve sektörlerin tamamına 
olumsuz yansıyor. Büyümenin bereketi her kesime yansısın 
istiyorsak, KOBİ’lerimize destek vermeli, uygun finansman 
imkanlarına ulaşmalarını sağlamalıyız. İkincisi, OECD katılık 
endeksinde İskandinav ülkeleri dahil en katı iş gücü piyasası 
bizde. Bundan da herkes muzdarip. Mevzuatımız, daha fazla 
istihdam sağlayabilecek girişimcileri, adeta bundan caydırır bir 
halde. Vatandaşlarımızın da daha fazla iş imkanına ulaşmasına, 
daha çok kazanmasına engel çıkarıyor. İstihdamı cezalandıran 
değil, ödüllendiren bir yaklaşımla çalışma hayatına bakılmalı.”

- “Yatırım yeri sorunu çözülmeli”

Yatırımların önünü açabilmek üzere, yatırım yeri sorununun 
çözülmesini de talep eden Hisarcıklıoğlu, şu ifadeleri kullandı:

“Sanayi yatırımlarının ülke yüzölçümü içindeki payı Almanya’da 
yüzde 4, İtalya’da yüzde 2,8, OECD ortalaması bile yüzde 2,4. 
Bizde ise sadece binde 3. Sanayimiz, dünyadaki rakiplerinin 
onda biri kadar alanda faaliyet gösteriyor, buna rağmen küresel 
rekabette ayakta kalmayı başarabiliyoruz. Sanayi arazilerinin 
kapasitesinin en az 2 katına çıkarılmasına ilişkin bir master 
plan hazırlanmalı, arsa alımı ve bina inşaatına ilişkin finansman 
çözümleri geliştirilmeli. Böylece sanayicimiz kısıtlı sermayesini 
daha verimli alanlarda yatırım yaparak değerlendirmeli.”

Hisarcıklıoğlu, İç Anadolu-Doğu Akdeniz kuşağında yeni bir sanayi 
havzası planlaması yapılması gerektiğine dikkati çekerek, “Bu 
yeni sanayi havzasıyla, bir taraftan Marmara’daki yükü azaltabilir, 
aynı zamanda da yüksek teknoloji yatırımlar için Marmara’da alan 
açabiliriz.” diye konuştu.

- “Üretmeye hazırız”

Bu konularda adım atmak ve çözüm sağlamak için Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Yılmaz ve bakanların icracı ve reformcu iş yapma 
tarzına güvendiklerine işaret eden Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti:

“İş dünyası olarak her şeyden önce öngörülebilirlik istiyor, 
geleceğe dair yol haritası bekliyoruz. İş planları yapmak ve güven 
içinde ilerlemek üzere, kamu idaremizin hazırlayacağı orta ve 
uzun vadeli planların gayet önemli olduğunu düşünüyoruz. 
Dengeli ve kapsayıcı büyüme için makroekonomide istikrar 
ve güven sağlanmalı. Yapısal reformlara ilişkin somut bir yol 
haritası ortaya konulması lazım. Yeni ekonomi yönetiminin bu 
yönde hareket ederek, para politikasında başlattığı normalleşme 
adımları memnuniyet vericidir ve devam etmelidir. Yine bu 
kapsamda Cumhurbaşkanı Yardımcımız Sayın Cevdet Yılmaz’ın 
liderliğinde hazırlanan Orta Vadeli Program’ı yakından takip 
ediyoruz. Biz, koşmaya, çalışmaya, üretmeye hazırız. Allah’ın 
izniyle tüm sıkıntıları aşacak, yola devam edeceğiz. Ülkemizi daha 
güçlü, daha zengin, daha müreffeh yapmak için üretmeyi, emek 
vermeyi sürdüreceğiz.”

Açılış konuşmalarının ardından söz alan oda ve borsa başkanları, 
kürsüye çıkarak reel sektörden gelen konu ve çözüm önerilerini 
dile getirdi.

-Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ise konuşmasında, 
“Para politikası, maliye politikası ve yapısal reform adımlarını 
kademeli bir şekilde devreye alarak Türkiye’de yatırım ortamının 
iyileştirilmesi, sürdürülebilir bir büyüme için daha elverişli bir 
ortamın sağlanması ve ekonomimizin potansiyelinin daha da 
yükselmesini istiyoruz.” dedi.

Eylül ayının ilk yarısında açıklamayı planladıkları Orta Vadeli 
Program (OVP) hazırlıkları çerçevesinde, son dönemde iş dünyası
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temsilcileriyle istişareleri sürdürdüklerini, aynı şekilde 2023-
2028 dönemini kapsayan 5 yıllık 12. Kalkınma Planı’nı da 
sonuçlandırmak üzere olduklarını ve ekim ayında Meclise 
sunacaklarını belirten Yılmaz, Türkiye’nin her köşesinde sahanın, 
sektörlerin güncel durumuna ve en önemli sorunlarına vakıf, 81 
il ve 160 ilçedeki 365 Oda ve Borsa’nın sahadan gelen görüş ve 
taleplerini son derece önemsediklerini vurguladı.

Yılmaz, TOBB çatısı altında Oda, Borsalar aracılığıyla iş 
dünyasının talep ettiği pek çok konuyu hayata geçirdiklerini, 
mesleki eğitimin yaygınlaşmasından, kara gümrük kapılarının 
modernize edilmesine, lisanslı depoculuk sisteminin ülkeye 
kazandırılmasından Oda, Borsaların dijitalleşmesine birlikte adım 
attıklarını ifade etti.

- “Türkiye Yüzyılı’na yakışır yeni projeleri, yine hep birlikte 
hayata geçireceğiz”

Şirket kuruluş işlemlerinde Odaları tek durak haline getirdiklerini 
anlatan Yılmaz, “Sayın Cumhurbaşkanı’mızın güçlü iradesi ve 
liderliğiyle, Türkiye’nin yerli ve milli otomobili Togg’u birlikte 
hayal ettik, milletimize birlikte kazandırdık ama Togg yeter mi? 
Yetmez. Önümüzdeki süreçte, Togg benzeri yeni fikirlerle, yeni 
projelerle Türkiye Yüzyılı’na yakışır yeni projeleri, yine hep birlikte 
hayata geçireceğiz.” diye konuştu.

Yılmaz, son dönemlerde dünya ekonomisinin sağlık krizleri, ticaret 
gerilimleri, jeopolitik riskler, Rusya-Ukrayna Savaşı ve doğal 
afetler başta olmak üzere pek çok güçlükle sınandığını, bu zorlu 
sürecin, ülkeler ve bölgeler düzeyinde arz ve talep dengelerinin 
bozulmasına yol açtığını söyledi.

Açılış konuşmalarının ardından söz alan oda ve borsa başkanları, 
kürsüye çıkarak reel sektörden gelen konu ve çözüm önerilerini 
dile getirdi.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu başkanlığındaki TOBB Yönetimi ile birlikte, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ı ziyaret etti.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu ziyarete ilişkin açıklamasında “TOBB Yönetim Kurulu olarak Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ı 
ziyaret ettik. İş dünyamızın gündemindeki konuları görüştük” ifadesini kullandı.

TOBB Yönetimi, Cumhurbaşkanı Erdoğan`ı ziyaret etti

İş dünyasının gündemi Erdoğan’a aktarıldı
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Ankara Ticaret Borsası Başkanı Faik Yavuz başkanlığındaki ATB Yönetimi, Tarım ve Orman Bakanı Yardımcısı Dr. Ahmet Bağcı’yı ziyaret 
ederek, üyelerden gelen istek ve önerileri iletti. Toplantıda ayrıca tarımın genel sorunları istişare edildi.

Toplantıya ATB Başkanı Yavuz’un yanı sıra, ATB Başkan Yardımcısı Şemsettin Aktuğlu, Yönetim Kurulu Üyeleri Hasan Ersan, Murat Başar, 
Yahya Şahin, Mustafa Altınışık, Atilla Süslü ve Yılmaz Arpaç katıldı.

ATB Yönetimi, Tarım Bakanı Yardımcısı Bağcı`yı ziyaret etti

Üyelerden gelen talepler ve çözüm önerileri 
Bağcı’ya iletildi
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Yüksek İstişare Kurulu, Yavuz başkanlığında 
toplandı

Ankara Ticaret Borsası (ATB) Yüksek İstişare Kurulu Toplantısı ATB Başkanı Faik Yavuz başkanlığında gerçekleştirildi.

Toplantının açılışında konuşan ATB Başkanı Yavuz, 2023 yılının genel bir çerçevesini çizerek, ekonomi ve borsacılık faaliyetleri konusunda 
Kurul Üyelerine bilgi verdi.

Toplantıya, ATB Başkanı Yavuz’un yanı sıra, Gimat Başkanı Recai Kesimal, Ankara Hal Başkanı Ceyhan Gündüz, Yayla Agro Yönetim Kurulu 
Başkanı Hasan Gümüş, Cengiz Karstarlı, Abdülhüda Kılıç, Lütfü Morkoç, İsmail Balcı, Özcan Adanır, Adil Han ve ATB Genel Sekreteri Eyüp 
Şenol Ömeroğlu katıldı.
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ATB Başkanı Yavuz, Borsa Başkanlarını 
ağırladı

Polatlı Ticaret Borsası Başkanı Yahya Toplu, Eskişehir Ticaret Borsası Başkanı Ömer Zeydan, Aksaray Ticaret Borsası Başkanı Hamit Özkök, 
Yozgat Ticaret Borsası Başkanı Mehmet Erkekli, Kırıkkale Ticaret Borsası Başkanı Harun Sümer, Sivas Ticaret Borsası Başkanı Hayrullah 
Karakaya ve TMO TOBB Tarım Ürünleri Lisanslı Depoculuk A.Ş. Genel Müdür Vekili Kayhan Ünal borsamızı ziyaret etti.

ATB Başkanı Faik Yavuz ve ATB Genel Sekreteri Eyüp Şenol Ömeroğlu tarafından ağırlanan ticaret borsaları heyeti, başta lisanslı depoculuk 
sektörü ve sektördeki çözüm önerileri olmak üzere, 2023’ün tarım ve hayvancılığını değerlendirerek 2024 yılı için öngörülerini istişare 
ettiler.
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TOBB Yönetimi, Komisyon ve Kurullar ile buluştu
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu başkanlığındaki TOBB Yönetimi 
ile birlikte, görev dağılımlarını gerçekleştiren TOBB Komisyon ve 
Kurulları ile bir araya geldi. 

Toplantıya; Ekonomik Raporu İnceleme Komisyonu, İnşaat ve 
Taahüt Hizmetleri Kurulu, Tarım Kurulu, Avrupa Birliği Uyum 
Komisyonu, Hayvancılık Kurulu, Ekonomi Politikası Komisyonu, 
Dış İlişkiler Komisyonu, KOBİ Politikaları Kurulu, Sosyal Politikalar 
Kurulu, Basın Yayın Komisyonu, Dilekleri İnceleme Komisyonu, 
Turizm Kurulu, Mesleki Eğitim Kurulu, Mevzuat Komisyonu, 
Hesapları İnceleme Komisyonu, İklim Değişikliği ve Çevre Kurulu, 
Vergi Komisyonu, Kadın Çalışmaları Kurulu ve Arge ve İnovasyon 
Kurulu Başkan, Başkan Yardımcısı, Sözcü ve Raportör ile üyeleri 
katıldılar.
Komisyon ve kurulların çalışmalarını çok önemsediklerini ifade 
eden TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, “Katkılarınız kendiniz, şehriniz 
ve ülke ekonomisi için çok önemli. Akıl akıldan üstündür. Bunu 
unutmayın. Ben her şeyi bilirim yerine istişare alışkanlığını 
benimsedik hep. Tartışacağız. Ortak aklı bulacağız” dedi.
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TOBB il Kadın Girişimciler Kurulu ve TOBB il Genç Girişimciler 
Kurulu İcra Komitesi Üyeliği seçimleri tamamlandı. 
Ankara Ticaret Borsası ev sahipliğinde yapılan seçimlerde 
kesinleşen sonuçlara göre kazanan adaylar şu şekilde:

TOBB il Kadın Girişimciler İcra Komitesi Üyeliği
Asıl Üyeler:
Nazlı Gülder Başar
Yedek Üye:
Belde Duru Özcan
 
TOBB il Genç Girişimciler İcra Komitesi Üyeliği
Asıl Üye:
Kerem Can Yavuz
Yedek Üye:
Sertan Süleyman Yıldız
 
Türkiye’de girişimciliğin özendirilmesi ve girişimcilik kültürünün 
gelişmesine öncülük etmek amacıyla Odalar ve Borsalar 
bünyesinde faaliyetlerini yürüten, Türkiye’nin en büyük girişimci 
ağı TOBB İl Kadın Girişimciler Kurulları ile TOBB İl Genç 
Girişimciler Kurulları İcra Komitesi Üyeleri, ticaret siciline kayıtlı, 
gerçek kişi tacir veya tüzel kişilerin ortağı, yönetim kurulu üyesi, 
yöneticisi, genel müdürü veya murahhas azası olması gerekiyor. 
Ayrıca, o ilde bulunan bir fakülte, yüksekokul ya da enstitüde, 
girişimcilik konusunda çalışmalar yürüten üniversite öğrencileri, 
akademisyenler ve toplum nezdinde saygınlık uyandıran diğer 
gerçek kişilerden oluşuyor.

Kazanan adaylar Gülder Başar ve Kerem Can Yavuz 

TOBB İl KGK ve GGK Seçimleri tamamlandı
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) desteğiyle düzenlenen 
“Yöresel Ürünler Fuarı YÖREX”, Antalya ANFAŞ Fuar Merkezi’nde 
başladı.  12’incisi düzenlenen fuara Ankara Ticaret Borsası (ATB), 
Ankara Ticaret Odası (ATO) ve Ankara Sanayi Odası (ASO) ortak 
stant açarak katıldı.

ATB, ASO ve ATO’nun ev sahipliği yaptığı Ankara standında, 
Şereflikoçhisar Ticaret Odası, Çubuk Ticaret Borsası, Beypazarı 
Ticaret Odası ve Kızılcahamam Belediyesi de katılarak, Ankara’ya 
özgü coğrafi işaret almış pek çok ürünü sergiledi.

Fuarın açılışına, ATB Başkanı Faik Yavuz, ATB Yönetim Kurulu 
Sayman Üyesi Kemal Coşgun, ATB Yönetim Kurulu Üyeleri Murat 
Başar, Mustafa Altınışık, Atilla Süslü ve Yahya Şahin katıldı.

Açılışın ardından ATB Başkanı Yavuz, Yönetim Kurulu Üyeleri 
ile birlikte stantları ziyaret ederek katılımcılarla sohbet etti ve 
ürünlere ilişkin bilgi aldı.

2-5 Kasım 2023 tarihlerinde Antalya Fuar Merkezi’nde düzenlenen 
YÖREX fuarının açılışı TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Antalya Valisi Hulusi Şahin, Antalya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Muhittin Böcek, Türk Patent ve Marka Kurumu Başkanı Prof. Dr. 
Muhammed Zeki Durak, Antalya Ticaret Borsası Başkanı Ali Çandır 
ile Antalya Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Ali Bahar’ın açılış 
konuşmalarının ardından gerçekleştirildi.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu burada yaptığı konuşmada, “Sahip 
olduğumuz yöresel ve coğrafi işaretli ürünleri ekonomiye 
kazandırmak amacıyla 2010 yılında yola çıkmıştı YÖREX. Antalya 
Ticaret Borsamızın başlattığı bu girişimi biz de TOBB olarak

destekledik. YÖREX artık Türkiye’nin yöresel ürünler ve coğrafi 
işaretler vitrinidir. Ülkemizin tüm renklerini bir araya getirmiştir. 
Doğusundan batısına, kuzeyinden güneyine, tüm Türkiye burada, 
birlik, beraberlik ve kardeşlik içinde yan yana durmaktadır. 
Ben öncelikle bu işin mimarını kutlamak istiyorum. Antalya 
Ticaret Borsası Başkanımız, TOBB Yönetim Kurulu’ndaki çalışma 
arkadaşım Ali Çandır, YÖREX fikrini ortaya çıkardı ve müthiş bir 
başarıya imza attı” dedi.

-Coğrafi işaret tescilinde oda ve borsaların payı büyük

Hisarcıklıoğlu, coğrafi işaretlerin bugün bu kadar biliniyor ve 
önemseniyor olmasında Oda ve Borsaların ve en başta da kadın 
girişimcilerimizin büyük payı olduğunu ifade etti. Hisarcıklıoğlu, 
“Bu işe sahip çıktılar. Son 11 yılda coğrafi işaretli ürünlerin 
%40’ını Oda ve Borsalarımız tescil ettirdi. Onlar tarafından tescil 
edilen ve başvurusu yapılan ürün sayısı 712 oldu. TOBB olarak 
Oda ve Borsalarımız vasıtasıyla coğrafi işaret üreticilerini kayıt 
altına alıyoruz. Üreticiler, tescil sahibi olan Oda veya Borsa ile 
sözleşme yaparak, coğrafi işaretli ürünün üretimine başlıyorlar. 
Oda ve Borsalarımız da bunu denetliyorlar ve bu piyasanın 
oluşmasını sağlıyorlar. Böylece coğrafi işaretlerin ticarete daha 
çok konu olmasını da mümkün kılıyorlar” diye konuştu.

Hisarcıklıoğlu şunları söyledi: “Coğrafi işaretin ne faydası var, bir 
parmesan peyniri 1 milyar 400 milyon avro. (Dünyadaki toplam 
piyasa değeri). Bizdeki peynir çeşidi dünyanın hiçbir yerinde 
yok. Hem illerde var hem ilçelerde var. Gelirimiz ne, yurt dışına 
satışımız ne? Sıfır. Adam bir peynirden 1 milyar 400 milyon 
avro para kazanacak, biz bu kadar zenginliğin içinde hiç para 
kazanamayacağız.
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ATB, ATO ve ASO ortak stant ile katıldı

YÖREX, 12`inci kez kapılarını açtı



HABERLER | BORSAVİZYON

- 21 -

İşte YÖREX bunu sağlıyor. Bugün coğrafi işaretlerin neredeyse 
yarısını odalar sağlıyor. Bu coğrafi işaretler zenginlik demek, 
zenginliği dünyayla paylaşmak demek, onu da paraya çevirmek 
demek. Bunun ilk adımını attık.”

Yöresel ürünlere odaların, borsaların, kalkınma ajansların destek 
verdiğini, Türk Patent ve Marka Kurumu’nun öncülük ettiğini dile 
getiren Hisarcıklıoğlu, AB’ye teşvik noktasında da kendilerinin 
destek olduğunu bildirdi.

-YÖREX bir buluşma noktası oldu

YÖREX’i, yöresel ürünlerin ve coğrafi işaretlerin markalaşması 
ve ticari değer kazanması yolunda önemli bir buluşma noktası 
haline getirdiklerini söyleyen Hisarcıklıoğlu, YÖREX’te her yıl 
coğrafi işaret üreticileri ile ulusal perakendecileri ve e-ticaret 
portallarının bir araya geldiğini bildirdi. Hisarcıklıoğlu şöyle 
konuştu: “Sadece yurtiçi tescille de iş bitmiyor. Yurtdışında da 
tescil ettirmek ve küresel pazarlara girmek de önemli artık. Şu 
ana kadar 14 ürünümüz Avrupa’da tescillendi, 49 ürünümüzün 
de değerlendirme süreci devam ediyor. TOBB Brüksel Ofisimiz 
ile coğrafi işaretlerin AB tescil sürecine yardımcı oluyoruz. Şu 
önemli hususun hepimiz farkında olmalıyız. Bu topraklardan 
çıkan ürünlerin değerini, önce biz bilmezsek, dış pazarlara hiç 
anlatamayız. Dünyada çok az coğrafyaya nasip olan bir ürün 
çeşitliliğine sahibiz. Zengin olmak istiyorsanız, bölgenizi zengin 
etmek istiyorsanız kendi yöresel ürünlerinize sahip çıkın. Bunları 
araştırın, markalaştırın ve dünyaya satın. E-ticaret ve e-ihracat ile 
tüm dünyaya bunları gönderin”
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası Başkanı Faik Yavuz, Antalya’da 
gerçekleştirilen ‘100. Yıl G 3 Zirvesi’ne katıldı.

Zirve, TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Antalya Ticaret ve 
Sanayi Odası (TSO) Başkanı Ali Bahar, Antalya Ticaret Borsası 
Başkanı Ali Çandır, Antalya Büyükşehir Belediye Başkanı Muhittin 
Böcek, TÜSİAD Başkanı Orhan Turan, ANSİAD Başkanı Akın Akıncı, 
TÜRKONFED Başkanı Süleyman Sönmez, Gen Tr Başkanı Nevzat 
Aydın ve G 3 Platform Başkanı Gülden Yılmaz’ın katılımıyla yapıldı.

Zirvede bir konuşma yapan TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
e-ticaret üzerinden dünyanın her yerine mal satmanın mümkün 
olduğuna işaret ederek, “Bu yılın ilk 6 ayında Türkiye’nin e-ticaret 
hacmi, önceki yıla göre yüzde 110 arttı. 653 milyar lira ticaret 
hacmi gerçekleşti. Buradaki fırsatı görüp, değerlendirenler için 
müthiş fırsatlar ortaya çıktı. Bu konu sadece yurtiçiyle de sınırlı 
değil. E-ihracat hacmi de 2 milyar doları aştı. Ama bu alanda 
kat edeceğimiz daha büyük mesafeler var” dedi. Hisarcıklıoğlu 
dünyanın yeni zenginlerinin çağı yakalamayı başaran ve icat 
çıkaran girişimciler olduğunu söyledi. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, “Yıllardır hep şuna 
dikkat çektim, vurguladım. Dijital devrimle karşı karşıyayız. 
Artık internetle, pek çok ülkeye mal satmak mümkün. E-ticaret 
üzerinden, dünyanın her köşesine ulaşabilirsiniz. Milyarlarca 
potansiyel müşteri, trilyon dolarlık pazarlar, hepsi elinizin altında. 
Ancak daha yapılacak işler var. KOBİ’lerimizin ancak yüzde 25’i 
e-ticarete dahil oluyor ve sadece yüzde 4’ü e-ihracat yapabiliyor” 
dedi.

Öte yandan, ihracat denildiğinde, akıllara sadece tekstil, gıda veya 
eşya satmanın da gelmemesini isteyen Hisarcıklıoğlu, “Türkiye’den 
doğan, yenilikçi iş modelleri de, dünyada da tutuyor. Mesela pek 
çoğunuz, internet üzerinden dağıtım yapan firmalardan bir şeyler 
almışsınızdır. Esasında bu işin aslı, eskiden bizim bakkalların 

‘çocukla siparişi gönderme’ modeliydi. İşte Türk girişimcileri, bu 
bizim eski iş modeli icadımızı modernleştirdi ve günümüze taşıdı. 
Dijital uygulamayla ve kendi depolarından motorlu kuryelerle 
dağıtım yaparak, büyüttü. Aynı işi Avrupa ve Amerika’ya da yaydılar. 
Yine bakın, eskiden en işlek caddede mağaza, market sahibi 
olmak önemliydi. Şimdi, dünyanın en değerli arazisi nerede?, cep 
telefonlarımızın ekranlarında. Önemli olan bu değerli arazide yer 
kapabilmektir. Yani cep telefonu ekranında yer alabilmektir” diye 
konuştu.

-Petrol ve doğalgaz ile zenginlik gelmez

Hisarcıklıoğlu şunları söyledi: “Petrol ve doğalgaz ile ülkelere 
kalıcı zenginlik gelmiyor. Günümüzde ülkelerin konumu, 
girişimcilik kapasitesine bağlı. İsviçre ve Güney Kore’de doğal 
kaynak yok, ama doğal kaynak zengini Rusya’dan daha ilerdeler. 
Almanya ve Japonya dünya savaşında tamamen yıkılmış ve harap 
olmuş şekilde çıkmıştı. Ama bir nesil içinde dünyanın en gelişmiş 
ülkeleri arasında girdiler. Çünkü girişimci bir orta sınıfları vardı. 
Günümüzde de, çağı yakalayan, başımıza icat çıkaranlar, dünyanın 
yeni zenginleri. Yeni fikir bulan ve teknolojiyi kullanan uçuyor. 
Eskiden dünyanın en büyük şirketleri, enerjiden, bankalardan, 
sanayiden çıkardı. Şimdinin büyükleriyse teknolojiden çıkıyor. 
5-10-20 yıllık yeni girişimler, geçmişin devlerini geride bırakıyor. 
Eski zenginlerin yerine, genç girişimciler ve şirketleri alıyor. Tüm 
bunlar bize şunu söylüyor: Bir bilgisayar, iyi bir fikir ve azimle, 
kendi işimizi kurmak mümkün. Bakın, şimdi aklınıza şu gelebilir. 
Bunlar başka ülkede olur, ama bizde olmaz. Geçen sene, 340 
civarında Türk start-up girişimine, yurtdışından 1.7 milyar dolar 
para geldi, yatırım yapıldı. Özellikle Oyun ve Fintech uygulamaları, 
rekor seviyede yatımcı çekti. Bunların çoğunu da, üniversite 
öğrencisi veya okulu yeni bitirmiş genç girişimci kardeşlerimiz 
kurdu. Rakam büyük geliyor ama aslında okyanusta sadece bir 
damla. Dünya genelinde bu tür girişimlere gelen para yılda 450 
milyar dolar seviyesinde. Bizse bu pastadan ancak binde 4 pay 
almışız. Demek burada da almamız gereken daha çok mesafe var.  

ATB Başkanı Yavuz, Antalya’da 100. Yıl G 3 Zirvesi’ne katıldı

Hisacıklıoğlu: Dijital devrimle karşı karşıyayız
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Dünyada artık para bol, ama fikir kıt. Şimdi bunlar için, kodlama 
bilmek filan lazım diye düşünenler olabilir, hayır gerekmiyor. Yani 
demem o ki, fırsatlar çok. Bu devirde asıl sermaye para değildir, iyi 
fikir ve azimdir. Ama bunun için de; eski köye yeni adet getir diye 
hareket lazım. Hocalarımızın da gençleri, başımıza icat çıkar diye 
yetiştirmesi lazım. Çünkü daha zengin bir ülke olmanın, daha çok 
girişimcimiz olmasıyla mümkün olacağına inanıyoruz.”

-Girişimcilikte dünyanın en önemli merkezlerinden birisi olma 
hedefi

Daha fazla girişimci çıkarabilmek için TOBB bünyesinde 
Kadın Girişimciler Kurulu ve Genç Girişimciler Kurulunu 
oluşturduklarından söz eden Hisarcıklıoğlu, bu kurullarla 
birlikte, sadece geçen sene 81 İl’de 1.200’den fazla faaliyet 
gerçekleştirdiklerini söyledi.

2000 yılında Türkiye’nin toplam Ar-Ge harcamaları ancak 1,2 
milyar dolar düzeyindeyken, bugün Türkiye’nin, yılda yaklaşık 11,5 
milyar doları Ar-Ge’ye ayırdığını belirten TOBB Başkanı, “Teknoloji 
geliştirme bölgelerimizin sayısı 2001 yılında sadece 2’ydi. 
Bugün Türkiye’de 101 teknopark var. O vakitler Türkiye’nin henüz 
unicorn’u, yani değeri 1 milyar doları geçen start up girişimi yoktu. 
Bugün Türkiye’nin 7 teknoloji tabanlı girişimi, unicorn olmayı 
başardı. 2025’de bu sayını 10’a çıkması hedefleniyor. 2030 yılına 
gelindiğinde Türkiye’den 100 bin teknogirişimin kurulmuş olması 
öngörülüyor. Girişimcilikte dünyanın en önemli 20 merkezinden 
biri haline gelmemiz bekleniyor” dedi.

Hisarcıklıoğlu sözlerini başarılı bir girişimcinin sahip olması 
gereken özelliklere değinerek tamamladı. Hisarcıklıoğlu, 
girişimcilikte hayal kurmanın, hedef kurmanın, çok çalışmanın, 
iyi bir takım kurarak ortaklık etmenin ve cesur davranarak 
başarısızlıktan korkmamanın en önemli şartlar olduğuna vurgu 
yaptı.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB ev 
sahipliğinde gerçekleştirilen Aile ve Sosyal Hizmetler Bakan Mahinur Özdemir Göktaş ile çalışma yemeğinde bir araya geldi. 

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu yemeğe ilişkin açıklamasında, “TOBB ve Bakanlık koordinasyonunda yapılabilecek projeler ve işbirliği 
imkânlarını değerlendirdik. Sayın Bakan’a nazik ziyaretleri için teşekkür ederim” dedi.

HABERLER | BORSAVİZYON

ATB Başkanı Yavuz, Bakan Mahinur Özdemir 
Göktaş ile çalışma yemeğinde bir araya geldi
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Türkiye-Mısır Yuvarlak Masa Toplantısı ATB Başkanı 
Yavuz’un katılımıyla gerçekleştirildi

Hisarcıklıoğlu: Karşılıklı ticaretimizi 20 milyar 
dolar düzeyine çıkarabileceğimize inanıyoruz
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz,   
Türkiye-Mısır Yuvarlak Masası Toplantısı’na katıldı. TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde TOBB İkiz Kuleler’de 
gerçekleştirilen toplantıya; Mısır Sanayi ve Ticaret Bakanı Ahmed 
Samir Salih, Mısır Sanayiler Federasyonu Başkanı Muhammed 
Zeki es-Süveydi, İskenderiye Ticaret Odası Başkanı Ahmed el-Vekil 
katıldı. 

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu toplanın açılışında yaptığı 
konuşmada, “Türkiye ile Mısır arasında bir Serbest Ticaret 
Anlaşması bulunuyor. Mısır, ülkemizin Afrika’daki en büyük ticaret 
ortağıdır. 2022 yılında ticaret hacmimiz 10 milyar dolar düzeyine 
gelmiştir. Kısa süre içinde, karşılıklı ticaretimizi 20 milyar dolar 
düzeyine çıkarabileceğimize inanıyoruz.” diye konuştu.

Türkiye ile Mısır arasındaki diplomatik ilişkilerin büyükelçilik 
seviyesine çıkarılmasından dolayı mutlu olduklarını ifade eden 
Hisarcıklıoğlu, zor dönemlerde dahi, iş dünyası temsilcileri 
olarak, her zaman siyaset ile ekonomiyi ayrı tutmaya çalıştıklarını 
karşılıklı temaslarını sürdürdüklerini söyledi. Hisarcıklıoğlu, 
Türkiye’nin Mısır’ın en büyük ihracat pazarları arasında olduğuna 
dikkati çekerek, “Aynı zamanda Türkiye, Mısır gazını satın alan en 
önemli müşteriler arasındadır.” dedi.

Mısır’da özellikle başta demir yolları olmak üzere, ulaşım alanında 
hız kazanan altyapı projelerinde yer almak istediklerini belirten 
Hisarcıklıoğlu, “Mısırlı firmalarla, Afrika ve Orta Doğu başta 
olmak üzere, üçüncü ülkelerde işbirliği fırsatlarımızın olduğuna 
inanıyoruz. İkili ilişkilerimizin kapsamını genişletmek ve daha 
fazla derinleştirmek istiyoruz.” ifadelerini kullandı.

-İşbirlikleri artmalı

Hisarcıklıoğlu, 2012-2015 yıllarındaki Mersin-İskenderiye ve 
İskenderun-Dimyat Ro-Ro seferlerinin ikili ticareti ve üçüncü 
ülkelerle birlikte iş yapmayı kolaylaştırdığını söyledi.

Bu işbirliklerinin devam etmesi için anlaşmanın yenilenmesinin, 
hem Türkiye hem de Mısır’a fayda sağlayacağını dile getiren 
Hisarcıklıoğlu, “Özellikle vize konusunun iş dünyası için 
rahatlatılmış olmasından dolayı teşekkür ediyoruz. Geçmişte 
üretici kayıt sistemi gibi sorunları yaşadık. Ancak, sorunlara 
çözüm bulunmasında Mısır makamları daima yardımcı oldu.” 
değerlendirmelerinde bulundu.

Hisarcıklıoğlu, özellikle, nitelikli teknik personel için, çalışma ve 
oturma izni dahil yaşanan sorunlara çözüm bulunmasının, Türk iş 
insanlarını yeni iş imkanları ve yatırımlar için cesaretlendireceğini 
belirterek, “Biz TOBB olarak, Türk İş dünyası olarak ilişkileri 
geliştirmek için destek vermeye, sorumluluk üstlenmeye devam 
edeceğiz.” dedi.

- Mısır Sanayi ve Ticaret Bakanı Ahmed Semir Salih 

Mısır Sanayi ve Ticaret Bakanı Ahmed Semir Salih de yaptığı 
konuşmada, ülkesiyle Türkiye arasındaki ticaret hacminin 
10 milyar dolara ulaştığını belirterek, iki ülke ticaretinin ve 
işbirliğinin artırılmasını hedeflediklerini söyledi.

Hisarcıklıoğlu’na daveti için teşekkür eden Mısır Sanayi ve Ticaret 
Bakanı Salih, “Hisarcıklıoğlu’nun geçen yıllar içerisinde etkin bir 
rol üstlenip iletişimi ve ziyaretleri devam ettirmesinin şüphesiz 
ki Türkiye-Mısır ticari ilişkilerinin desteklenmesinde büyük katkısı 
olmuştur.” ifadesini kullandı.



HABERLER | BORSAVİZYON

- 26 -

Salih, toplantının karşılıklı işbirliği ve ikili ticaret hacminin 
artırılmasına katkı sağlayacağını umduğunu belirterek, “Türkiye 
ile işbirliğini geliştirmek istiyoruz.” dedi.

Mısır  hükümetinin, Türkiye ile Mısır arasındaki ticari ilişkileri 
geliştirmek ve zorlukların üstesinden gelmek için istekli olduğuna 
işaret eden Salih, bu doğrultuda Türk vatandaşlarına vize kolaylığı 
sağlandığını, daha önce vize konusunun Türk iş insanları için 
zorluk oluşturduğunu dile getirdi.

Salih, mevcut ekonomik zorluklara rağmen iki ülke arasındaki 
ticaret hacminin 10 milyar dolara ulaştığına dikkati çekerek, 
Türkiye ve Mısır’ın ikili ticareti daha fazla artırmak istediğini 
aktardı.

İki ülke arasında tıbbi ve kimyevi sanayi, potasyum, gıda, 
mühendislik ve otomotiv sanayisi alanında ekonomik ilişkileri 
geliştirmek istediklerinin altını çizen Salih, Mısır ile Türkiye 
arasında ortak tarih ve kültür ilişkisi bulunduğunu ve ekonomik 
ilişkileri geliştirmenin her iki halkın çıkarına olacağını vurguladı.

- Mısır Sanayiler Federasyonu Başkanı Mohamed Al-Sewedy

Mısır Sanayiler Federasyonu Başkanı Mohamed Al-Sewedy de, 

Mısır hükümetinin ülkedeki yabancı yatırımların artması için çaba 
gösterdiğini belirterek, “(Mısır) Başbakan bazı teşvikler vermeye 
hazır olduğunu dile getiriyor. Bu fırsatlardan istifade edelim ve 
yatırımları artıralım.” dedi.

Al-Sewedy, Türk iş insanlarının, Mısır’ın zor zamanlarında da 
yatırımlarını sürdürdüğüne dikkati çekerek, “Çünkü biz sanayi 
ve ekonomi alanına siyaseti karıştırmıyoruz. Politika gelip geçer 
fakat yatırım devam etmelidir.” değerlendirmesinde bulundu.
İskenderiye Ticaret Odası Başkanı Ahmed Al Wakeel ise, iki 
ülke arasındaki ticaret hacminin arttığını söyleyerek, “Mısırlı 
iş insanlarının, sizinle entegrasyon yapmaya hazır olduklarını 
söyleyebilirim.” ifadesini kullandı.

Al Wakeel, ikili ticaretin gelişmesinin iki ülkenin halklarına daha 
iyi bir yaşam ve gençlerine iş fırsatı sağlayacağının altını çizerek, 
iki tarafın sahip olduğu imkânlar kullanılırsa, üçüncü ülkelerin 
piyasalarına intikal edebilme şansına sahip olunabileceğini 
kaydetti.

Konuşmaların ardından toplantı basına kapalı devam etti.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB 
ev sahipliğinde gerçekleştirilen Türkiye-Suudi Arabistan Yuvarlak 
Masa Toplantısı’na katıldı.

Toplantıda bir konuşma yapan TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
“Yakalanmış olan ivme ile ilk aşamada 10 milyar dolarlık ticaret 
hacmine ulaşabileceğimizi düşünüyorum. Orta ve uzun vadede ise 
30 milyar dolarlık ticaret hacmini gerçekleştirebiliriz.” dedi. 

TOBB İkiz Kuleler’de Türkiye-Suudi Arabistan Yuvarlak Masası 
Toplantısı düzenlendi. Toplantıya, Suudi Arabistan Sanayi ve 
Maden Kaynakları Bakanı Bender bin İbrahim El-Harif ve iş 
adamları katıldı.

Hisarcıklıoğlu, Türkiye’nin ekonomik faaliyetlerini ve büyüklüğünü 
anlattığı konuşmasında, Türk iş dünyası olarak ülkeler arasındaki 
iktisadi ilişkilerin yeniden canlanmasından son derece mutlu 
olduklarını söyledi.

Veliaht Prens Muhammed bin Selman’ın ortaya konduğu “Suudi 
Arabistan 2030 Vizyonu”nun, güçlü, yenilikçi, bölgesinde lider 
bir ülke olma hedeflerine ciddi katkı sağlayacağını belirten 
Hisarcıklıoğlu, “Özellikle, ekonomide petrol dışı sektörü 
geliştirmeye ve girişimciliği teşvik etmeye dönük adımları çok 
değerli buluyorum. Bu çerçevede teknoloji, turizm, ulaşım ve 
enerji gibi çeşitli alanlarda gerçekleştirilecek projelerde Türk iş 
dünyası olarak yer almaya hazırız.” diye konuştu.

Hisarcıklıoğlu, iki ülkenin ticari ve ekonomik ilişkilerinin tarihi  
köklerinin ve temelinin sağlam olduğunu ve yeni dönemde 
ilişkileri çeşitlendirerek derinleştirmek istediklerini bildirdi.
- “Çok daha fazla Suudlu yatırımcıyı ülkemize bekliyoruz” 

Geçen yıl karşılıklı ticaretin olumlu yönde geliştiğine işaret 
eden Hisarcıklıoğlu, “Bu yıl ise ticaretimizde ciddi bir büyüme 
görüyoruz. Yakalanmış olan ivme ile ilk aşamada 10 milyar dolarlık 
ticaret hacmine ulaşabileceğimizi düşünüyorum. Orta ve uzun 
vadede ise 30 milyar dolarlık ticaret hacmini gerçekleştirebiliriz.” 
değerlendirmesinde bulundu.

Hisarcıklıoğlu, Türkiye’de Suudi Arabistan tarafından bugüne kadar 
2 milyar dolar civarında doğrudan yatırım gerçekleştirildiğine 
dikkati çekerek, şunları kaydetti:

“Hepimiz biliyoruz ki bu meblağ ülkelerimizin potansiyelini 
yansıtmaktan uzak. Çok daha fazla Suudlu yatırımcıyı ülkemize 
bekliyoruz. Öte yandan Suudi Arabistan, müteahhitlik sektörümüz 
için çok önemlidir. Müteahhitlik firmalarımız Suudi Arabistan’da 
bugüne kadar 25 milyar dolar değerinde 390 projeyi başarıyla 
tamamlamıştır. Karşılıklı yatırımlar ve müteahhitlik alanında 
büyük bir potansiyel var. Önümüzdeki dönemde, birlikte daha 
çok işbirliği yapmak istiyoruz. Sadece iki ülkede değil, Suudi 
Arabistan’ın etkili coğrafyalarda, Suudlu iş insanlarıyla beraber 3. 
ülkelerde de daha çok işbirliği yapmak istiyoruz. İnşaat alanında 
geçmişteki uyuşmazlıkların sulh yoluyla çözümlenmesi desteğini 
bekliyoruz. Teminat mektubu konusunun da çözülmüş olmasından 
son derece mutluyuz. Bu çerçevede iş insanlarımızın vize 
almalarında sağlanan kolaylık için teşekkür ediyorum.”

ATB Başkanı Yavuz, Türkiye-Suudi Arabistan 
Yuvarlak Masa Toplantısı’na katıldı
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan ve beraberindeki heyet ile TOBB Yönetim Kurulu Toplantısı’nda bir araya geldi.

Toplantıda, çalışma hayatına ilişkin iş dünyasının talep ve beklentileri istişare edildi.

TOBB Yönetimi, Bakan Işıkhan ile bir araya geldi
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası Başkanı Faik Yavuz, Cumhurbaşkanlığı 
Strateji ve Bütçe Başkanı İbrahim Şenel ve ekibinin katılımıyla gerçekleştirilen, TOBB Yönetim Kurulu Toplantısı’na katıldı.

Toplantıda, hazırlıkları süren 12. Beş Yıllık Kalkınma Planı’na ilişkin istişare edilerek, Cumhuriyetin ikinci yüzyılının ilk kalkınma planı 
olacak bu strateji belgesinin ve kamu- özel sektör istişaresinin önemi vurgulandı.

12. Kalkınma Planı, Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe 
Başkanı Şenel`e sunuldu

12. Kalkınma Planı’nda sona gelindi
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu başkanlığındaki heyetle beraber 
Tokat’a giderek bir dizi temasta bulundu.

Heyet ilk olarak, Tokat Valisi Numan Hatipoğlu’nu ziyaret 
ederek, yeni yapılacak okullarla ilgili bilgi verdi. TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, Eğitime, Türkiye’nin geleceğine yatırım yapmaya 
devam ediyoruz. 81 İLE 81 OKUL kampanyamız kapsamında 
Tokat Zile’ye TOBB Sakarya Anadolu Lisesi’ni yaptık. Şimdi de 154 
İLÇEYE 154 OKUL kampanyamız kapsamında Tokat merkez, Turhal, 
Niksar ve Erbaa ilçelerine toplam 4 okul yapıyoruz. Tüm çabamız 
çocuklarımızın mutlu, huzurlu, müreffeh bir yaşam sürmeleri için” 
dedi.

Vali Hatipoğlu ziyaretinin ardından heyet, Tokat Ticaret ve Sanayi 
Odası’nı ziyaret ederek, Yönetim Kurulu Başkanı Fatih Gökdere, 
Yönetim Kurulu ve Meclis üyeleri ile bir araya geldi. 

Heyet görüşmelerin ardından, Tokat il ve ilçe oda/borsalarının 
tamamının Meclis Üyelerinin katılımıyla gerçekleştirilen Müşterek 
istişare toplantısına katıldı.  

Toplantıya, Tokat Ticaret ve Sanayi Odası, Tokat Ticaret Borsası, 
Zile Ticaret Borsası, Zile Ticaret ve Sanayi Odası, Turhal Ticaret 
ve Sanayi Odası, Niksar Ticaret ve Sanayi Odası ve Erbaa Ticaret 
ve Sanayi Odası Meclis Üyeleri katılarak sorun ve önerilerini dile 
getirdi. Üyeler, özellikle finansmana erişim, tarım, maden, akaryakıt 
başta olmak üzere sektörel sorunları istişare etti.

Toplantının ardından heyet,  154 İlçeye 154 Okul kampanyası 
kapsamında, Turhal’da inşaatı devam eden 12 derslikli ilkokulu 
ziyaret etti.

Heyet, daha sonra Tokat’ın Zile ilçesine geçerek, Zile Ticaret ve 
Sanayi Odası hizmet binasının açılışına katıldı. Heyet burada Zile 
TSO Başkanı Necati Bice ve Meclis Başkanı Ali Eryılmaz olmak 
üzere tüm Zile TSO camiasını tebrik etti.

Açılışın ardından heyet, Zile Ticaret ve Sanayi Odası tarafından 
düzenlenen Zile TSO 100. Yıl Kutlamasına katıldı. 

Heyet son olarak, Zile Ticaret Borsası’nı ve inşaatı devam eden 
yeni hizmet binasını ziyaret etti.

TOBB heyetinin Tokat temasları
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun başkanlığında gerçekleştirilen Bölge Toplantılarına katıldı. Toplantılar, TOBB İkiz Kuleler’de gerçekleştirildi.

Toplantıya katılan bölge oda/borsa başkanlarına, TOBB’un çalışmalarına  ilişkin sunumlar yapıldı. Toplantıda Oda ve Borsalar; yeni 
kurumsal kapasite inşa etme süreci ve hizmet kalitesini artırmak için yapılacaklar istişare edilirken, üyelerin sektörel, bölgesel sıkıntı ve 
talepleri de değerlendirildi.

ATB Başkanı Yavuz, Bölge istişare toplantılarına katıldı

Türkiye’nin dört bir yanından oda/ borsa 
başkanları İkiz Kuleler’de bir araya geldi
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MAKALE | BORSAVİZYON

İbrahim ÖZTÜRK
Meclis Başkanı

KENDİN ÜRET, KENDİNE YET
Pandemiden bu yana hayatımıza giren ve savaşlar sonucu iyice 

yerleşen iki kavram oldu. Birincisi ‘Gıda Milliyetçiliği’ ikincisi ise 

‘Gıda Stokçusu Ülkeler’.

Gıda ve Tarım Örgütü’nün (FAO) ‘Gıda Fiyatları Endeksi’ 

araştırması bunu tam anlamıyla doğruluyor. Araştırmanın 

her bir kalemi için uluslararası pazardan onlarca fiyat, o 

coğrafyadaki beslenme alışkanlıklarının ağırlıklarına göre 

hesaplanarak oluşturulmuş. Bizi en çok ilgilendiren ‘temel gıda’ 

ürünleri sepeti 95 kalem üründen oluşmakta. 

Aşağıdaki FAO’nun araştırması sonucu oluşan endeks bazlı 

tabloyu incelerken, kendi gıdamızı üretip, kendi kendimize 

yetebilmenin önemini bir kez daha anlıyoruz. Yaşadığımız 

dönemsel olaylardan ders alıp, çok daha uzun sürebilecek bir 

gıda krizine her daim hazır olmalıyız. 
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Öztürk ve Yavuz, ICC Yönetim Kurulu 
Toplantısı`na katıldı

Öztürk ve Arpaç, Zootekni Mesleği Paneli’ne 
katıldı

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz ile ATB 
Meclis Başkanı İbrahim Öztürk, TOBB Başkanı ve Milletlerarası Ticaret Odası (ICC) Türkiye Milli Komitesi Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
başkanlığında gerçekleştirilen, ICC Türkiye Milli Komitesi Yönetim Kurulu Toplantısı’na katıldı.

Ankara Ticaret Borsası (ATB) Meclis Başkanı İbrahim Öztürk ve ATB Yönetim Kurulu Üyesi Yılmaz Arpaç, ‘Cumhuriyetimizin 100. Yılında 
Sürdürülebilir Hayvancılık Sektörü ve Zootekni Mesleği Paneli’ne katıldı.
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Avrupa Komisyonu Komşuluk ve Genişleme 
Politikalarından sorumlu üyesi Varhelyi TOBB’da

ATB Başkanı Yavuz, 
Maldivler Devlet 
Başkanı Dr. Muizzu ile 
Çankaya Köşkü’nde bir 
araya geldi

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu ve beraberlerindeki TOBB heyeti, Avrupa Komisyonu Komşuluk ve Genişleme Politikalarından sorumlu üyesi Oliver 
Varhelyi ile TOBB ev sahipliğinde bir araya geldi. 

Gümrük birliği modernizasyonu, vize ve taşıma kotaları sorunları dahil Türkiye-AB ilişkileri hakkında görüş alışverişinde bulunuldu.

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, Maldivler 
Devlet Başkanı Dr. Mohamed Muizzu ile Çankaya Köşkü’nde bir 
araya geldi.

Görüşmede ATB Başkanı Yavuz, Başkan Muizzu’ye Türkiye ve TOBB 
hakkında bilgi vererek karşılıklı iş birliği ve yatırım olanaklarını 
istişare etti. 
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ATB Başkanı Yavuz, Özbekistan Bakan Yardımcısı 
Murad İsmailov ile bir araya geldi

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ni (TOBB) Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve Ankara Ticaret Borsası (ATB) Başkanı Faik Yavuz, Özbekistan 
Cumhuriyeti Gençlik Politikaları ve Spor Bakan Yardımcısı Murad İsmailov başkanlığındaki heyet ile TOBB İkiz Kulelerde bir araya geldi.

Düzenlenen toplantıda, heyet tarafından spor alanında Özbekistan’da gerçekleştirilmesi planlanan yatırım projeleri ve yatırım ortamı 
hakkında bilgi verildi.
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Eski Gümrük ve Ticaret Bakanı Cenap Aşcı, Ankara eski Valisi Ercan Topaca, İç Ticaret Genel Müdürü Dursun Coşkunçelebi, İç Ticaret eski 
Genel Müdürü Adnan Yankın, Ticaret Bakanlığı eski Müsteşar Yardımcısı İsmail Yücel, Toprak Mahsulleri Ofisi (TMO) Genel Müdürü Ahmet 
Güldal, Polatlı Ticaret Borsası Başkanı Yahya Toplu, Ankara Toptancı Hal Başkanı Ceyhan Gündüz’den oluşan heyet, ATB Başkanı Faik 
Yavuz’u ziyaret ederek, tarım ve ekonomideki güncel gelişmeleri istişare ettiler.

TOBB Yönetim Kurulu Sayman Üyesi ve ATB Başkanı Faik Yavuz ile TOBB Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu, Dışişleri Bakanı Hakan Fidan’ı 
ziyaret ederek yurtdışı çalışmalar hakkında bilgi verdi.

Ziyaretlerimiz / Misafirlerimiz
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Prof. Dr. Halil Sarıaslan ve Prof. Dr.  Hacı Ahmet Şahinöz, ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret etti. Ziyarette, güncel ekonomik gelişmeler ve 
yakın geleceğe dair beklentiler istişare edildi.

ATB Başkanı Faik Yavuz, Polatlı Ticaret Borsası Başkanı Yahya Toplu ile beraber Toprak Mahsulleri Ofisi (TMO) Genel Müdürü Ahmet 
Güldal’ı ziyaret etti. Ziyarette, Üyelerden gelen talep ve öneriler istişare edildi.
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Ankara Milletvekili Adnan Beker ve Ankara Sebze ve Meyve Komisyoncuları (ASEMKOM) Başkanı Ceyhan Gündüz, ATB Başkanı Faik Yavuz’u 
ziyaret etti.

Balkan Ülkeleri Kültürel Araştırmalar ve Eğitim Vakfı Başkanı Hıfzı Kuruşa ve beraberindeki heyet ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret etti.

Batman Ticaret Borsası Meclis Başkanı ve Altunç Zeytinyağı Fabrikası Başkanı Beşir Altunç, ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret etti.
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Tüm Engelliler Konfederasyonu Başkanı Mahmut Bozkurt ile iş insanları/ kadın sığınma evi başkanı Fatma Hatuk ve Merve Yıldız’dan 
oluşan heyet, ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret ederek, engelliler ve kadın girişimcilere destek amacıyla gerçekleştirdikleri çalışmaları 
aktardılar.

ATB Başkanı Faik Yavuz, AselsanNET Genel Müdürü Recep Ali Erdoğan’ı ziyaret ederek, yeni görevinde başarılar diledi.

Ödemiş Ticaret Borsası Başkanı Latif Aka, ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret etti.
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Samsun Ticaret Borsası (STB) Başkanı Sinan Çakır, ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret etti.

TOBB İl Genç Girişimciler Başkanı Hakan Tarhan başkanlığındaki Genç Girişimciler Heyeti, ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret etti.

TOBB Ankara Kadın Girişimciler Kurulu (KGK) Başkanı Hande Öztürk, TOBB Ankara KGK Başkan Yardımcısı Gülder Başar ve beraberlerindeki 
kadın girişimcilerden oluşan heyet, ATB Başkanı Faik Yavuz’u ziyaret etti.
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RAPOR

ANKARA KEDİSİ
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Ankara Kedisinin Tarihçesi

İlk defa İtalya’da bir maden yatağında 1,8 milyon yıl öncesine 
tarihlenen yaban kedisi (Felis Silvestris) izlerine rastlanmıştır. 
Günümüzün yaban kedilerinin de bundan türedikleri sanılmaktadır. 
En kabul gören hipotez evcil kedilerin de bu Avrupa Yaban Kedisi 
(Felis Silvestris), Afrika Yaban Kedisi (Felis Libyca), Hint Ev Kedisi 
(Felis Ornata) ‘nden türediğidir ki bu sonuncusu evcil kedilere 
(Felis Cattus) en yakın olanıdır. Mısır’da çok uzun zaman önce Felis 
Ornata ile Felis Libyca melezi evcilleştirilmiş ve Tanrıça Bastet ile 
ilişkilendirilerek kutsiyet atfedilmiş ve tanrılaştırılmıştır. Bu melez 
kedi eski Yunanlılar ve Romalılar tarafından Avrupa’ya getirilmiş 
ve Felis Silvestris olmuştur.

Bu melezleştirmeler ve mutasyonlar, doğal seleksiyonlar ve iklim 
değişikliklerinden ileri gelmiş ve bu sayede bugün bildiğimiz 
birçok kedi ırkı türemiştir ki “Ankara Kedisi” de bunlardan biridir 
ve dünyadaki yarı uzun tüylü kedilerin en eski olanıdır.

“Ankara Kedisi” iki yüzyıllık kedi biliminde (Felinotekni) uzun ve 
yarı uzun tüylü kedilerin en saf ve en doğal mirasçısıdır.

Kıbrıs’ta bir gömüde bulunan “Ankara Kedisi” iskeleti karbon 14 
tekniği ile M.Ö. 3000 yılına tarihlenmiştir.

Türkiye’de Bodrum’da M.Ö. I. yy’a tarihlenen genç bir “Ankara 
Kedisi” freski bulunmuştur.

Kediler tarihte, bazı milletlere mâbud, bazılarına mürşid bazı 
krallara nedim, bazı ediplere ve şairlere ilham kaynağı, dost, 
bazı siyasilere mesai arkadaşı olmuştur. Papa üçüncü İnnocent’in 
müşavirlerinden Saint-Dominique şeytanı siyah kedi şeklinde 
temsil etmiş ve kediyi uğursuzluk ve müsibet sembolü saymıştır. 
Bizde siyah kedi insanların arasındaki dostluğu bozan bir mahlûk 
sayılmış ve iki kişinin arası bozulduğu zaman “aranızdan kara kedi 
mi geçti?” sözü özdeyiş haline gelmiştir.

Kedinin menşei Habeşistandır. Milattan 2200 sene evvel Mısır 
‘dan, ithal edilmiştir. Kedi Mısırlılarda musiki, aşk ve güzellik 
ilahlarını temsil ederdi. Milattan 525 sene önce İran Hükümdarı 
Kambisez (Cambyses) mısırlıların kedilere karşı olan muhabbet 
ve hürmetini bildiğinden Feluse şehrini zapt etmek için ordunun 
önüne büyük bir kedi sürüsü koymuş idi; mısırlılar kedilere zararı 
dokunur diye harp etmekten çekindiler ve şehri harpsiz olarak 
düşmanlarına teslim ettiler.

Mısır’da Beni-hasan mevkiinde (Grotte de Diane denilen 
mağarada) 1890 tarihinde İngilizler tarafından 180.000 kedi 
mumyası bulunmuş ve Londra müzesine nakledilmiştir.

“Ankara Kedisi”, dünyaca tanınan bir kedi ırkıdır. Anayurdu Ankara 
olup,  en eski uzun tüylü kedi soylarından birisidir. 

RAPOR
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Hayvanlara mesafeli duranlara bile kendisini fazlasıyla sevdiren 
bir kedi ırkıdır.

Zaten bu yüzden dünyanın en sevilen safkan kedi ırkları 
arasında yer alır ve tam anlamıyla ulusal bir hazinedir. 

Ankara Keçisinin, Kedisinin ve Tavşanının uzun, yumuşak ve 
parlak tüyleri, bozkır faunasının ürünü olduklarının kanıtıdır. Bazı 
araştırmacılar, yöredeki koyunların ve köpeklerin de aynı özellikler 
taşıdığına dikkat çekerek türlerin endemik oluşunu vurgular.

Ankara Kedisi, 1920’li yıllarda Türkiye’nin unutulmaz lideri 
ve Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu Mustafa Kemal Atatürk 
sayesinde yeniden doğdu.

2 Temmuz 1930 yılında yayınlanan Vakit gazetesinde “Ankara 
Kedileri”nin ıslah ve teksir edileceği duyuruldu.

İkinci Dünya Savaşından sonra ise Ankara Hayvanat Bahçesinde, 
“Ankara Kedisi”ni üretmek ve ırkını korumak için bir program 
başlatılır ve “Ankara Kedisi”nin yurt dışına ihraç edilmesi 
yasaklanır. Bu yasaklama bugün dahi yürürlüktedir. 30 kadar 
numune seçilir. Bunlar beyaz renkli ve gözleri mavi, kehribar, yeşil 
ve iki renkli olanlardır.

Genetik olarak sağlam üreme programının tam kayıtları tutulur, 
ancak kedilerinin başka bir yere gitmesine izin vermek konusunda 
isteksizdiler. 1950’lerde Amerikalı askerler Ankara Hayvanat 
Bahçesi’ndeki bu enfes kedileri bulurlar, onları ve hikâyelerini 
Amerika’ya taşırlar. Sonunda, 1962’de Ankara Hayvanat Bahçesi, 
Albay ve Bayan Walter Grant’in ‘yıldız’ adında ikisi farklı renkli 
gözlü beyaz bir erkeğe ve ‘Yıldızcık ‘adında kehribar gözlü beyaz bir 
dişiye sahip olmalarına izin verdi. Bu kediler ABD’de yeni bir üreme 
programının temeli oldu. Amerikalı çift ilgilenmeseydi 
“Ankara Kedisi” belki de uzun yıllar Hayvanat Bahçelerinde kapalı 
kalacaktı. 

Bu iki “Ankara Kedisi” Detroit’de 1906 yılında kurulan Kedi 
Meraklıları Derneği (CFA: The Cat Fancier’s Association) ‘nin 
dünyada en meşhur olan “orijin kitabına” ilk kaydedilenlerden 
oldu. Ankara Kedisi ırkı resmi olarak 1973 yılından beri CFA’da, 
1988 yılından beri de FIFe tarafından tanındı.
 
1960’ların sonuna doğru bir grup yetiştirici, beyaz Ankara Kedisini 
tanıtmak için “Orijinal Ankara Kedisi Derneği”ni kurdu ve Ankara 
Kedisi yeniden başta Fransa olmak üzere Avrupa’da yayılmaya 
başladı.
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İtalya’da hala aktif şekilde çalışmalarını sürdüren “Club Angora 
Turco Pietro Della Valle” isimli dernek “Ankara Kedi”lerinin 
üretimini sağlamakta ve gelişimi için çalışmaktadır. 

Uluslararası Kedi Federasyonu (FIFe: Federation İnternationale 
Fe’line) gibi bazı uluslar arası Federasyonlar Ankara Kedisi 
olarak sadece beyaz “Ankara Kedisi”ni tanırken, CFA gibi bazıları 
ise “Ankara Kedisi”nin farklı renklerini de tanıyorlar. Günümüzde 
birçok etkinlikte “Ankara Kedisi”nin siyah, beyaz, krem, gri tekir ve 
iki renkli olanlarını görmek mümkündür. 

Bugün Fransa’da yetiştiriciler yarışmalarda beyaz ile rekabet 
edebilmeleri zor da olsa diğer renklerdeki “Ankara Kedileri”ni de 
yetiştiriyorlar. 

Türkiye’deki siyasi değişiklikler nedeniyle bugün, Ankara ve İzmir 
Hayvanat Bahçelerinde Ankara Kedisi programları da mevcut 
değil. Yetiştiriciler ve münferit kedi sahipleri bu işi yapmaya 
çalışıyorlar.

Bilime Göre En Güzel Kedi Cinsleri “Ankara Kedisi” listede!

Kasım 2021 tarihinde İngiltere merkezli ‘All About Cats’ adlı 
kuruluştan araştırmacılar, güzelliği orantılarla tanımlayan 
matematiksel bir kavram olan “altın oranı” en iyi bilinen 46 kedi 
ırkına uyguladı.

“1,62” lik altın oranın kullanıldığı çalışmada, Norveç orman kedisi, 
Russian Blue, Manx, “Ankara Kedisi” ve Van kedisi en güzel kedileri 
oluşturdu. Buna karşılık, Himalaya, Peterbald ve İran kedisinin 
matematiksel olarak en az güzel olduğu görüldü.

All About Cats’in kurucusu Doron Wolffberg, ‘Kedi severler her 
kedinin güzel olduğunu iddia etseler de, altın oran daha objektif 
sonuçlar sunuyor’ dedi. Araştırmacılar, yaptıkları çalışmada en iyi 
bilinen 46 kedi ırkını inceledi. Ardından, bu kedilerin yüz özellikleri 
ölçüldü. Bu değerler, yüz uzunluğu, yüz ve burun genişliğinin yanı 
sıra başın tepesinden göz bebeklerine kadar olan uzaklığı içeriyor.

RAPOR
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• ANKARA KEDİSİ

ORAN :1,72   ALTIN ORANDAN FARKLILIĞI :0,10

“Ankara Kedisi” Yok Oluyor…

Kedilerin anavatanı ve ilk evcilleştirildiği bu coğrafya’da, 
kediler binlerce yıldır doğanın en güzel canlılarından biri olarak 
nesillerini sürdürmüşlerdir.

Yerleşik hayata geçiş ve tarımın başlamasıyla beraber insanlarla 
iç içe yaşamışlardır. Kedi ırklarına baktığımızda en popüler 
ırkların uzun tüylü kedilerden oluştuğunu görüyoruz.(Örnek: 
Persian ve Maine Coon). Uzun tüylü kedilerin atası olarak kabul 
gören “Ankara Kedisi” yüzyıllar önce Avrupalıların dikkatini 
bu topraklarda çekmiştir. Hatta yaklaşık 400 yıl önce Fransız 
soylularına, kraliçelerine hediye edilecek kadar göz kamaştırıcı 
güzelliğiyle ün salmıştır.

“Ankara Kedisi”; Anadolu’da asırlardır yaşamaktadır. Ataları 
burada evcilleşmiş, tarımla uğraşan insanları fare ve çeşitli zararlı 
haşerelerden korumuşlardır. Kedilerde beyaz tüy rengi dominant 
yani baskındır. Beyaz tüylü bir kediyi ayrı ve saf bir ırk olarak 
göstermek yanlıştır. Beyaz tüylü bir kediden tekir, sarman, siyah v.s. 
renkte ve desende bir kedi çıkma ihtimali de bulunmaktadır. Bu 
beyaz renkli kedilerimiz diğer renk genlerini de taşımaktadırlar 
ve albino değillerdir.

İnsanlarımızın “Ankara Kedisi”ni sadece beyaz tüylü ve kalıtsal 
sağır olarak tanırlar. Hâlbuki “Ankara Kedisi” sadece beyaz değildir, 
sokaklarımızda görebileceğiniz her renk ve desene sahiptir. 
Sağırlık ise tüm beyaz tüylü kedilerde olabilmektedir. “Ankara 
Kedisi”ne özgü bir durum değildir. 

Trajikomik bir tarafı ise, “Ankara Kedisi”nin kanunen sözde 
yurtdışına çıkarılma yasağı olmasına rağmen, kısırlaştırılma 
yasağı olmaması ve son derece yetersiz olan Ankara Hayvanat 
Bahçesi dışında (şimdi Atatürk Orman Çiftliği de yok oldu!) bir 
yerde koruma altına alınmaması.

Dünyanın en sağlıklı, problemsiz ve en güzel kedilerine sahip 
olmamıza rağmen, “Ankara Kedisi”  Türkiye’de unutulmuştur, 
insanların evlerinde “Ankara Kedisi” olmasına rağmen, bu 
kedileri koruyucu bir üretim programı bulunmamaktadır. Mevcut 
kedi türleri arasında en güzeli addedilen “Ankara Kedisi”nin 
bu güzelliğinin başlıca sebebi parlak ve uzun tüyleridir. Tüyleri 
uzun ve güzel olan bu kedilerin tüy yapısı, Ankara’nın havasının 
iyonizasyonu ve elektrik alanının, kedilerin tiroid bezine olan 
etkisiyle açıklanmaktadır.

“Ankara Kedisi”nin korunması, ülkemizde ve dünya’da en iyi şekilde 
temsil edilmesi için kedilerimizin nesli tükenmeden en güzel 
örneklerine sahip çıkmak istiyoruz. Eğer biz bunu yapamazsak, 
yakın zamanda ülkemizin en büyük doğal hazinelerinden biri olan 
“Ankara Kedisi” de yok olacaktır!

RAPOR
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AMERİKA BİRLEŞİK DEVLETLERİ
Başlıca Sosyal Göstergeler

Resmi Adı

Nüfus

Yüzölçümü

Devlet Başkanı

Dil

Başkent

Başlıca Şehirleri

Yönetim Şekli

Para Birimi

Amerika Birleşik Devletleri 

335,54 milyon

9.833.520 km2 

İngilizce

Federal Cumhuriyet 

Joe Biden 

Washington

New York (19,8), Los Angeles (13,0), Chicago (9,5), Dallas-Forth Worth 
(7,8), Houston (7,2), Philadelphia (6,2), Washington DC (6,4), Miami (6,1) 

ABD Doları ($) 
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• Coğrafi Konum

ABD, coğrafi konum olarak Kuzey Amerika kıtasında, Kuzey Atlantik 
Okyanusu ve Kuzey Pasifik Okyanusu kıyısında, Kanada ve Meksika 
arasında yer alır. 

• Siyasi ve İdari Yapı

ABD, çoğulcu demokrasiye dayalı başkanlık sistemiyle yönetilen 
federal bir cumhuriyettir. Federal devlet yapısı 50 Eyalet ve 
başkent Vaşington DC’yi (District of Columbia) içermektedir. 
Federal sistem uyarınca federal yönetim ile içişlerinde serbest 
olan eyalet yönetimlerinin görev, yetki ve sorumlulukları 
Anayasa’da tanımlanmıştır. Kuvvetler ayrılığı prensibi hakimdir.  
 
ABD Başkanı, yürütmenin başı olarak Federal Hükümet kurum ve 
kuruluşlarına yönelik politikaları belirler ve yürütülmesini sağlar. 
Buna ilaveten, yasal olarak Başkan gümrük, vergiler ve diğer ticari 
konularda karar vermek ve tedbirler almak konusunda yetkili 
kılınmıştır.  
 
ABD Kongresi; ABD Senatosu ve Temsilciler Meclisi olmak üzere 
iki ayrı yasama biriminden oluşmaktadır. Senato, her bir eyaletten 
2 üye olmak üzere toplam 100 sandalyeden oluşmaktadır. Toplam 
435 sandalyeden oluşan Temsilciler Meclisi’nin görev süresi 2 
yıldır.  
 
ABD’nin eyaletleri; Alabama, Alaska, Arizona, Arkansas, California, 
Colorado, Connecticut, Delaware, District of Columbia, Florida, 
Georgia, Hawaii, Idaho, Illinois, Indiana, Iowa, Kansas, Kentucky, 
Louisiana, Maine, Maryland, Massachusetts, Michigan, Minnesota, 
Mississippi, Missouri, Montana, Nebraska, Nevada, New Hampshire, 
New Jersey, New Mexico, New York, North Carolina, North Dakota, 
Ohio, Oklahoma, Oregon, Pennsylvania, Rhode Island, South 
Carolina, South Dakota, Tennessee, Texas, Utah, Vermont, Virginia, 
Washington, West Virginia, Wisconsin ve Wyoming’dir. District of 
Colombia, ABD’nin federal bölgesidir. 

• Nüfus ve İstihdam

2023 yılında 336 milyon kişi ile dünyada 3. sırada yer alan 
ABD nüfusunun 2028 yılında 347 milyon kişi olacağı tahmin 
edilmektedir. 

2023 yılında ABD’de nüfusunun %18,2’si 0-14 yaş, %63,7’si 15-
64 yaş arasında olup, %18,1’i de 65 yaş ve üstündedir. Nüfusun 
%83,3’ü kentlerde yaşamaktadır. Ortalama yaşam süresi 79,74 yıl 
olup, kadınlarda 82,23 yıl ve erkeklerde 77,27 yıldır. 

ÜLKE | BORSAVİZYON
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Ülkedeki işsiz sayısının toplam işgücüne oranının 2023 yılında % 
4 olacağı ve işsizliğin yüksek olduğu ülkeler arasında 79. sırayı 
alacağı tahmin edilmektedir.  

• Doğal Kaynaklar ve Çevre

ABD topraklarının %5’i şehir ve yollardan, %26’sı ekilebilir araziden, 
%21’i ormanlardan ve %21’i diğer alanlardan oluşmaktadır. ABD, 
çok çeşitli iklim yapısına ve çöl, dağ ve ormanlar bakımından çok 
fazla çeşitlilik gösteren bir topografyaya sahiptir. Michigan ve 
Superior gölleri, 50.000 km2 alana sahip göller olup, Missouri 
(4.090 km) ve Mississippi (3.770 km) ülkenin en uzun nehirleridir.  
 
Doğal afetler açısından ABD önemli risk altındadır. Özellikle 
tropikal fırtınalar Haziran ayından Kasım ayı sonuna kadar Florida 
ve Körfez çevresinde büyük zararlara ve su basmalarına neden 
olmaktadır. Batı sahillerinde özellikle Kaliforniya’da deprem ve 
sarsıntılar sıklıkla yaşanmaktadır.  
 
Batı eyaletlerinde neredeyse her yıl büyük orman yangınları 
yaşanmakta olup, hektarlarca ormanlık alan zarar görmektedir. 
Orta bölümde yer alan eyaletler açısından en büyük risk ise 
şiddetli kasırgalardır. Diğer taraftan doğu sahillerinde çeşitli

yıllarda susuzluk büyük bir sorun olarak yaşanmıştır. Bununla 
beraber, ülkede doğal afetler son derece iyi organize edilmiş 
erken uyarı ve ilk yardım sistemi ile daha az zararla atlatılır hale 
gelmiştir.

ABD’nin sahip olduğu başlıca doğal kaynaklar; kömür, bakır, kurşun, 
molibden, fosfat, uranyum, boksit, altın, demir, civa, nikel, gümüş, 
tungsten, çinko, petrol ve doğal gazdır. Doğayı koruma konusunda 
bilincin oluşması sonucu hava ve su kirliliğine karşı ve nesli 
tehlikeye giren hayvanlar için çevre korumacı düzenlemelerin 
ve önlemlerin alınmasıyla ABD’de su ve havanın kalitesi giderek 
artmıştır. Havada bulunan karbon-monoksit gazı ve sülfür-dioksit 
gazları 1970’lerdeki düzeyine kıyasla ciddi oranında azalmıştır. 

• Dış Ticaret

Genel Durum 
 
ABD 3,3 trilyon dolar ithalat ile dünyanın en büyük mal ithalatçısı 
ve 2,0 trilyon dolar ihracat ile Çin’den sonra 2. en büyük mal 
ihracatçısı konumundadır. Hizmetler ticaretinde dünyanın en 
büyük ihracatçısı ve ithalatçısı olan ABD, toplam ihracat ve 
ithalatta da (hizmetler ve mal ticareti toplamı) lider konumdadır. 

ÜLKE | BORSAVİZYON
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• Başlıca Ülkeler İtibarı ile Dış Ticaret 
 
İhracat 
 
İhracat yaptığı başlıca ülkeler Kanada, Meksika, Çin, Japonya, İngiltere, Almanya, Hollanda, G. Kore, Brezilya ve Hindistan’dır. Türkiye %0,7 
pay ile 26. sıradadır. 

İthalat 
 
İthalat yaptığı başlıca ülkeler Çin, Meksika, Kanada, Japonya, Almanya, Vietnam, G. Kore,  Tayvan, Hindistan ve İrlanda’dır. Ülkenin ithalatında 
Türkiye % 0,6 pay ile 25. sıradadır.   

ÜLKE | BORSAVİZYON
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• TÜRKİYE ile TİCARET 

Genel Durum 

2022 yılında ABD’ye ihracatımız 16 882 milyon dolar, (bir önceki yıla göre % 15 artış) ve ithalatımız 15 229 milyon dolar (bir önceki yıla göre % 
6,6 artış) olarak gerçekleşmiştir.   
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ABD’nin 2022 yılı toplam ithalatı dikkate alındığında; 

Dokunmuş halılar ve dokumaya elverişli maddelerden diğer yer kaplamaları (GTİP:5702) ithalatının %45’i ( 913 milyon $) 

Çimento (GTİP:2523) ithalatının %32’si ( 861 milyon $) 

Yontulmaya veya inşaata elverişli işlenmiş taşlar (kayagan taşı hariç), mozik için küp şeklinde taşlar, granüller (GTİP:6802) ithalatının 
%13’ü ( 479 milyon $) 

Meyve ve sebze suları  (GTİP:2009) ithalatının %11’i ( 361 milyon $) 

İnşaat demiri (GTİP:7214) ithalatının %19’u ( 313 milyon $) 

Gümüş (altın veya platin yaldızlı gümüş dahil) (işlenmemiş veya yarı işlenmiş ya da pudra halinde) (GTİP:7106) ithalatının %6’sı ( 299 
milyon $) 

Cilasız veya sırsız seramikten döşeme veya kaplama karoları ve kaldırım taşları, mozaik küpler vb. (GTİP:6907) ithalatının %9’u ( 245 
milyon $) 

Petrol koku, petrol bitümeni ve petrol yağlarının veya bitümenli minerallerden elde edilen yağların diğer kalıntıları (GTİP:2713) ithalatının 
%6’sı ( 204 milyon $) 

Kakao içermeyen şeker mamulleri (beyaz çikolata dahil) (GTİP:1704) ithalatının %6’sı ( 178 milyon $) 

Türkiye’den yapıldığı görülmektedir.   
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Süt inekleri, besi sığırları, koyun ve keçilerde verimi 
etkileyen en önemli organlardan biri olan karaciğeri 
destekleyen özel bir üründür.

Karaciğer Destekleyici

Li
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Karaciğerin temizlenmesine ve onarılmasına yardımcı olur.
Karaciğerin sentez hızını ve kapasitesini artırır.
İştahı ve yem tüketimini artırır.
Hepatik Steatozis Sendromu riskini önlemeye yardımcı olur.
Östrus’a hazırlık sağlar, döl verimini artırır.
Verim performansını ve karlılığı artırır.
Ayak ve tırnak problemlerini giderir.

Bil-Yem Gıda Sanayi Tic. Ltd. Şti.
Ayaş Yolu 35. Km Yenikent / Ankara

0 (312) 299 32 45-54

www.bilgrup.com


